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Kære medlemmer af Folketingets Indenrigsudvalg,  

Jeg henvender mig til medlemmerne af Folketingets Indenrigsudvalg, fordi jeg har udtømt alle øvrige 

muligheder for at ansvarlige myndigheder handler med henblik på at få Kommunalbestyrelsen i Sorø 
Kommune til at gøre det nødvendige til at bringer sine mange ulovligheder på det sociale område til 

ophør. 

Mit formål med min henvendelse til udvalget er, at udvalget vil være behjælpeligt med at der at der 
bliver foretaget en uvildig advokatundersøgelse af det sociale område i Sorø Kommune. 

Desuden med henblik på en juridisk vurdering af, hvorvidt medlemmerne af kommunalbestyrelsen i 
Sorø Kommune har krænket, og handlet i strid med deres lovpligtige myndighedsansvar jf. 

Kommunestyrelsesloven, og anden relevant lovgivning. 

Eller, hvorvidt Indenrigsudvalget kan hjælpe på anden vis. 

Hvis man synes, at de mange vidnesbyrd om, hvor uempatisk, og umenneskeligt syge og sårbare 

mennesker bliver behandlet af kommunernes jobcentre. 

Så er det den samme uempatisk, og umenneskeligt behandling som mange små som unge som voksne 

som ældre mennesker med psykiske og fysiske handicap - funktionsnedsættelser - oplever på Sorø 

Kommunes social- og handicapområde. 

Jeg har nu igennem mere end ti års indsigt som borger med, hvordan kommunens social- og 

handicapområde ikke overholder selv de mest basale forvaltningsretlige regler, og retsprincipper. 

Desuden handler forvaltningen i direkte strid med Retssikkerhedsloven regler; det er ex. §§ 3 - 5 og 10. 

Samt §§ 15 - 16. 

Mine mere end ti år som prøveklud angående at få hjælp efter Serviceloven, og indsamling af data, kan 
jeg nu se et mønster der har gentaget sig igennem alle årene. 

I de mere end ti år har Sorø Kommune ALDRIG været i besiddelse af relevant fagprofessionel ekspertise 

inden for de psykiske handicap - sindslidelser. 

Og jeg har ALDRIG set så mange vurderinger, og afgørelser, hvor de psykiske funktionsnedsættelser 

decideret bliver misbrugt som begrundelse, og tilpasset på en måde så kommunen kan give afslag på at 

dække behovet for hjælp på grund af psykisk handicap. 

Jeg kan med tro og love sige, at jeg i de mere end ti år, jeg gang på gang har fået ULOVLIGE AFSLAG 

på ALLE mine ansøgninger om hjælp efter den sociale lovgivning på grund af psykisk handicap - 
sindslidelser. 
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Når jeg svarer på henvendelser fra social- og handicapforvaltningen, begynder de altid med: 

Der skal IGEN gøres opmærksom på, at sagsbehandler på sagen, er én af seks navngivne 
sagsbehandlere som jeg decideret har frabedt mig behandler mine ansøgninger, og andre 

henvendelser om hjælp på grund af handicap. 

Jeg har ikke tillid til sagsbehandler som fagprofessionel inden for mine handicap. 

Desuden kan jeg ikke stole på, at jeg får en saglig sagsbehandling. Herunder en korrekt og lovlig 

afgørelse. 

Det er gentagne gange oplevet, at sagsbehandler har udøver ufordelagtig sagsbehandling, og 

ulovlig forskelsbehandling på grund af handicap. 

Desuden bliver Menneskerettigheds- og Handicapkonventionerne groft overtrådt. 

Ja, der kan klages til Ankestyrelsen. Men hvad er en afgørelse værd derfra, når styrelsen behandler 

klagen ud fra de oplysninger som kommunen har indgivet sammen med klagen. 

Det er jo ikke borgeren, men kommunen som oversender klagen til styrelsen. 

Jeg har gentagne gange igennem årene gjort mit bedste til at råbe de myndighedsansvarlige - 

medlemmer af udvalg og kommunalbestyrelsen – op i forhold til at de SKAL overholde deres lovpligtige 

ansvar til at afdække forhold, og gøre det nødvendigt for at sikre at ulovligheder bringes til ophør. 

Med min henvendelse til Indenrigsudvalget er det åbenlyst, at der ikke bliver lyttet til Sorø største 
brokkehoved. 

Jeg er ikke den eneste der har dårlige oplevelser med Sorø Kommune. 

Sidste år hen over sommeren var første gang jeg indsamlede vidnesbyrd i Sorø Kommune til 

kommunalbestyrelsen. Og i år indsamler jeg igen vidnesbyrd. 

Formålet med vidnesbyrd er at præsentere dem for kommunalbestyrelsen, og give 
kommunalpolitikerne et wake-up-call om, hvad der foregår under deres ansvar. 

Selvom man kan læse mange vidnesbyrd om kommunernes sagsbehandling på handicapområdet på de 

sociale medier. Der er det bare noget andet at læse vidnesbyrd fra sårbare borgere i ens egen 

kommunen. 

Jeg blev meget berørt af at læse de vidnesbyrd, der kom ind sidste år. 

Dog har jeg i år tilføjet nogle afstemningsspørgsmål til visuelt at underbygge de indkomne vidnesbyrd. 

De foreløbige samlede svar er: 
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Den igangværende indsamling kører frem til den 15. august 2023 og videresendes til 
kommunalbestyrelsen inden deres møde den 30. August. 

Sluttelig har jeg en stikpille til Indenrigsudvalget. 

Noget som jeg personligt i mange år har forsøgt råbe politikerne op med, er, at der til den godt 25 år 

gamle Servicelov, ALDRIG har været, og der er stadig IKKE en vejledning målrette sagsbehandlingen med 

de psykiske funktionsnedsættelser. 

Der er op til flere vejledninger til sagsbehandlingen af de fysiske handicap.  

Jeg håber, at Folketingets Indenrigsudvalg vil hjælpe mig med at få genoprettet lov og orden på det 
sociale område i Sorø Kommune til gavn og gælde for de mange små som unge som voksne som ældre 
mennesker med psykiske og fysiske handicap. 
 
 
Med venlig hilsen 
Iben Røstbjærg Kullberg 


